
 
 

  

 

Shrnutí webináře s Janem Kavalírkem  
4. 6. 2025 
 

Téma: Budoucnost AI v ČR, legislativa, strategie a konkrétní kroky státu 

Host: Jan Kavalírek – náměstek ministra průmyslu a obchodu, vládní zmocněnec pro AI 

Moderace: Barbora Brabcová – CEO, Bebecon s.r.o. 

 

Klíčové novinky z legislativy a státní strategie 
• Koordinace AI přešla oficiálně pod MPO. 

MPO je nyní hlavním koordinátorem AI agendy v ČR – jasné kompetence, infrastruktura, plán tvorby zákona 

o AI. 

• Vláda schválila materiál k infrastruktuře AI v ČR. 

Obsahuje: 

o Dozorový orgán: Český telekomunikační úřad (ČTÚ) 

o Oznamující orgán: ÚNMZ (Úřad pro normalizaci) 

o Certifikační subjekt: zájem o zřízení i v ČR, zájemce Český metrologický institut  

o Regulatorní sandbox: připravuje Česká agentura pro standardizaci 

o Ambice vytvořit AI zákon do září 2025 

• ČR bude navrhovat odklad účinnosti evropského AI Actu. 

MPO bude na Radě EU navrhovat 2letý odklad některých částí, aby měly firmy i státy více času na adaptaci. 

• Bez gold-platingu. 

Český zákon o AI má být minimalistický, bez zbytečných zpřísnění oproti EU legislativě. 

 

Konkrétní záměry a příklady využití AI 
• Veřejné služby a státní správa: 

Cílem je využít AI ke zjednodušení procesů a snížení byrokracie. Nejde jen o chatboty, ale koncepční 

implementaci AI řešení. 

• Podpora výzkumu: 

o Připravuje se „virtuální AI institut“ s dlouhodobým financováním pro špičkové týmy (model AI 

Chairs). 

o Cílem je udržet špičkové vědce (např. zmíněn případ Tomáše Mikolova) v ČR. 

  



 
 

  

 

 

• Výpočetní kapacity: 

o Ambice zřídit AI Gigafactory s podporou EU (výkon pro trénování LLM). 

o Pokud to nevyjde, plánuje se rozšíření kapacit na AI Factory ve spolupráci s IT4Innovations. 

 

AI a vzdělávání 
• Zásadní důraz na zvyšování AI gramotnosti veřejnosti. 

o Spolupráce s MŠMT – návrh školních ambasadorů AI na každé škole. 

o AI výuka součástí výuky informatiky. 

• Důvěra veřejnosti v AI: 

o Klíčem je edukace a transparentnost. 

o Stát chce ukazovat konkrétní přínosy (např. v medicíně, dopravě, kyberbezpečnosti). 

 

Další informace a plány 
• Vzniká nové AI oddělení na MPO (8 lidí). 

Aktuálně probíhá výběr lidí s právní, IT i projektovou expertízou. 

• Regulatorní sandbox: 

Inspirován Estonskem a Španělskem. Cílem je praktické testování AI řešení s oficiálním výstupem pro další 

certifikaci. 

• Komunikační kanály: 

Diskutuje se opakování těchto webinářů, případně jiné možnosti pravidelného informování veřejnosti. Styl 

bude upřesněn. Prozatím doporučeno sledovat LinkedIn Jana Kavalírka. 

 


